
Grosuplje
in satelitska televizija
V zadnjem času je v Sloveniji močno naraslo zanimanje za

kabelsko in satelitsko televizijo. Ta namreč omogoča čisto in
jasno sliko, omogoča pa tudi večjo izbiro programov.

Tudi v Grosupljem je bilo že nekaj predlogov pri krajevni
skupnosti, da bi ta proučila možnost postavitve potrebnih na-
prav in omrežja. Ta je o tem razpravljala tako na svojem svetu
kot na zboru krajanov. pri čemer so sodelovali tudi strokovnjaki
s tega področja. Pridobljene so bile tudi ponudbe. Celotno delo
naj bi po cenah iz prve tretjine oktobra stalo približno
13.300.000.000.— din (novih seveda. Gre torej za obsežno delo,
lako po obsegu, kot po ceni.

Seveda pa je prvi pogoj za kakršenkoli predračun stroškov na
gospodinjstvo poznavanje števila morebitnih naročnikov.

Krajevna skupnost Grosuplje je zato že ob referendumu za iz-
volitev kandidata za člana predsedstva SFPJ izvedla anketo, ki
je bila raznešena po hišah in naj bi jo krajani oddali volilnim
odborom, vendar je bil odziv majhen. Tudi kasnejša podobna
akcija ni prinesla večjega uspeha. Ker je — kot rečeno — prav
število interesentov za satelitsko televizijo podlaga za izračun
stroškov za gospodinjstvo, se brez ugotovitve tega števila nima
pomena lotiti obsežnega in odgovornega dela, ki bi ga tak pro-
jekt terjal.

Ta članek v »NAŠISKUPNOSTI« naj bi zato pomenil pred-
vsem obvestilo o pobudi, pa tudi poziv tistim krajanom, ki jih to
zanima, da se — zaenkrat še neobvezno — prijavijo na Krajevni
skupnosti Grosuplje. Poleg tega bo nujno izvesti še cno temeljito
akcijo, kjer naj bi za vsako ulico ali blok eden njegovih stanoval-
cev ugotovil število interesentov in ga javil krajevni skupnosti.

Ker ima del naselja Grosuplje med Adamičevo cesto, Ljub-
ljansko cesto in Jerovo vasjo že kabelsko televizijo, ki so jo nje-
govi prebivalci postavili sami (približno 260 hiš), in se je pokaza-
Io, da nastajajo pri vzdrževanju težave, ki jih povzroča dejstvo,
da z napravami ne upravlja poklicna organizacija, prevladuje v
krajevni skupnosti mnenje, da bi morala graditev in upra vljanje
omrežja in naprav za satelitsko tclevizijo prevzeti za to usposob-
ljena firma. Odbor, ki ga je Svet krajevne skupnosti že imenoval,
pa naj bi pri gradnji sodeloval in skrbel za povezavo med izva-
jalci in krajevno skupnostjo in njenimi krajani.

Ne glede na to, kdo naj bi bil izvajalec del in upravljalec
omrežja ter naprav, bi bilo potrebno naročiti projekt za vse ob-
močje, ki bi vključil tudi že obstoječo kabelsko televizijo v delu
Grosupljega. Ker pa že sam projekt stane približno 3% od pred-
računske vrednosti, kar znese približno 390.000.000 din, je
vprašanje, kako priti do potrebnega denarja.

Vzrok, da je cena omrežja satelitske televizije v Grosupljem
tako visoka, je gotovo v raztegnjenosti naselja, kar zadevo v
primerjavi s strnjeno zazidalnimi naselji bistvcno podraži. To je
zagotovo slabost, prednost omrežja satelitske televizije pa je v
tem, da omogoča kvaliteten sprejem štirih zemeljskih televizij-
skih programov (LJ 1, Lj 2, ZG 1 in KP) ter šestih satelitskih
programov, pri čemer je možen tudi sprejem drugih zemeljskih
programov, vendar je treba kvaliteto sprejema ugotoviti šele z
meritvami. Sistem omogoča tudi kvaliteten sprejem petih krat-
kovalovnih radijskih programov brez motenj.

Glede na piednosti in slabosti omrežja satelitske televizije se
bo Grosuplje moralo odločiti, če se bo lotilo te obsežne investici-
je in kako. Vendar je to odvisno prav od zanimanja krajanov in
od njihove pripravljenosti sodelovati pri njej. Ce bo število inte-
resentov premajhno, bo uresničitev tega projekta za posamezni-
ka predraga. Zato pa je za začetek tako pomembno ugotoviti
število tistih, ki se za satelitsko televizijo ogrevajo.
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